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                                                                                                    OPS-2001/04 
 
Concept verslag Overleg Plan van Scholen d.d.  20 juni 2001                            
 
Aanwezig zijn: 
Dhr. Luth       BPCO 
Dhr. Mom         VBS 
Dhr. Te Bos                VOS/ABB 
Dhr. Van Tilburg      KBVO  
Dhr. Van de Wende      IPO  
Mw. Ridders       LNV  
Dhr. Van der Stelt      VO  
Dhr  Monfils       CFI  (voorzitter) 
Dhr. Van Dijk       CFI 
Mw. Flapper       CFI 
Dhr. Van der Weijden      CFI  
Dhr. Luinge       CFI  (secretaris) 
Drh. Van der Loo      CFI   
 
1 Opening en mededelingen 
-In verband met ziekte van de heer Jansen zal de heer Monfils vandaag als voorzitter fungeren.    De 
voorzitter opent de vergadering en heet de deelnemers welkom.  
-De heer Van de Wende deelt mee dat mevrouw IJssel verhinderd is.  
-Er moeten nieuwe OPS data worden vastgesteld.  
 
2 Verslag van 3 april 2001 OPS-2001/03 
 
Tekstueel en naar aanleiding van: 
Blz.2 De heer Van der Wende vraagt of de provincie Groningen het advies over Ubbo Emmius al 
nader heeft toegelicht. De heer Van Dijk deelt mee dat dit niet het geval is en dat het besluit inmiddels 
is genomen. Er komt een gesprek met het bestuur over een aanvraag voor volgend jaar. 
 
Blz. 2 A27l-200-06 De Gaarde 
De heer V.d.Stelt vult zijn opmerking over het evalueren van de Zwolse variant aan. Regelingen 
worden periodiek geëvalueerd. Wanneer bij de evaluatie van de regeling Zwolse variant zal blijken dat 
er geen of te weinig belangstelling is voor de toepassing ervan, kan worden overwogen de regeling 
niet meer te continueren.     
 
Blz.6 De heer Mom is het niet eens met de zinsnede dat de negatieve advisering door de organisaties 
van dit jaar over de aanvraag van Pieter Zandt, gebaseerd zou zijn op het oordeel van Cfi over de 
aanvraag van vorig jaar. Hiermee wordt de indruk gewekt dat de organisaties de aanvraag van dit jaar 
niet inhoudelijk zouden hebben beoordeeld. De heer Mom stelt nadrukkelijk dat hij heeft geadviseerd 
op basis van het cijfermateriaal bij de aanvraag voor dit jaar. Zo heeft hij duidelijk aangegeven te 
twijfelen aan de hoogte van de vermenigvuldigingsfactor. Verder merkt hij op dat steeds vaker de 
mening van de organisaties over een aanvraag, in de beschikking wordt opgenomen. De heer Monfils 
legt uit dat de Algemene wet bestuursrecht voorschrijft dat een besluit wordt gemotiveerd  en dat 
daarbij ook moet worden ingegaan op de adviezen van officiële adviesinstanties als daarvan wordt 
afgeweken. De heer Te Bos merkt op dat een advies dan wel correct moet worden weergegeven. Hij 
is van mening dat dit in de passage over Pieter Zandt niet het geval is.    
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3. Aanvragen Plan van Scholen  
 



22002; Sg.Pieter Zandt te Kampen 
De heer Van Dijk deelt mee dat deze aanvraag niet meer aan de orde is omdat de gevraagde 
voorziening al via artikel 75 is goedgekeurd. De heer Luth vraagt of de school de aanvraag Plan van 
Scholen heeft ingetrokken. De heer Van Dijk deelt mee dat dit nog niet formeel is gebeurd en dat Cfi 
aan de school zal vragen dit alsnog te doen. Actie Cfi  
  
22004; 22005 en 22006; Evangelische VO school Rotterdam 
De heer Van Dijk merkt op dat een nieuwe evangelische Sg. met mavo, havo en atheneum wordt 
aangevraagd. De gehanteerde prognosesystematiek is niet conform de criteria. Het voorlopig oordeel 
is vooralsnog negatief. Voor Rotterdam is het belangstellingspercentage uit de directe meting van 
1998 uitgekomen op 2,1%. Uit de omliggende gemeenten zijn geen gegevens beschikbaar. De school 
heeft hiervoor gebruik gemaakt van ervaringscijfers van de evangelische VO school te Utrecht. De 
omliggende scholen te Rotterdam hebben bezwaar tegen de aanvraag. De heer Van de Wende deelt 
mee dat de provincie Zuid-Holland het positieve advies handhaaft. Uit de bezwaren van de 
omliggende scholen blijkt volgens hem al dat er sprake is van levensvatbaar evangelisch onderwijs. 
De heer Van Dijk vraagt of de BPCO verwacht dat zich substantieel leerlingverlies zal voordoen. De 
heer Luth deelt mee dat hij contact heeft gehad met alle PC besturen in de regio en dat een aantal 
scholen van het CVO problemen verwacht (in totaal 500 leerlingen verlies). De heer Luth heeft CVO 
gevraagd dit nader toe te lichten. De reformatorische school verwacht weinig verlies (40 tot 60 
leerlingen verspreid over een aantal jaren). De heer Luth merkt op dat de basisgeneratie in Rotterdam 
groeit. Een deel van die groei zal ten goede komen aan het CVO en een ander deel aan het 
evangelisch onderwijs. Er is dus geen sprake van verlies maar van minder groei. Volgens de heer 
Luth is het grootste deel van de aanvraag opgesteld conform de voorgeschreven systematiek van het 
toetsingskader. Samenvattend is hij van mening dat: 
- er voldoende potentieel is 
- daar waar problemen zijn de BPCO zal proberen deze op te lossen 
- een en ander ook afhangt van de te kiezen locatie  
De heer Van Dijk merkt op dat de locatie nog niet bekend is. Verder ziet de heer Van Dijk een parallel 
met de aanvraag islamitisch onderwijs Rotterdam maar ook verschillen. Hij merkt op dat er geen 
evangelische basisscholen zijn in de regio terwijl er wel belangstelling is voor voortgezet onderwijs. De 
heer Luth verklaart dit door te stellen dat er binnen het PC onderwijs verschillen van richting bestaan 
en dat er PC scholen zijn die als evangelisch zijn aan te merken. 
De heer Mom vult daarop aan dat de stichtingsnormen zo hoog zijn dat kleine richtingen bijna niet 
meer aan stichten toekomen, tenzij er sprake is van heel grote voedingsgebieden. De heer Luth 
beaamt dit. De heer Te Bos vindt het redelijk om de aanvraag toe te wijzen.  
 
20001; Oostvaarders college Almere 
Deze aanvraag is in het bestuurlijk overleg besproken en wordt in afwijking van de criteria 
goedgekeurd. 
 
20002; 20003 en 20004; CSG De Heemlanden te Houten 
De heer Van Dijk merkt op dat dit een herhalingsaanvraag is en dat het oordeel opnieuw negatief is. 
Het overleg in de regio over herschikking en een mogelijke oplossing heeft niets opgeleverd. 
De heer Luth merkt op dat in Utrecht een sanering van het interconfessioneel VBO op handen is en 
dat wellicht in de toekomst via artikel 75 een oplossing mogelijk is. De heer Van Dijk merkt op dat de 
omliggende scholen het ontbrekende VBO niet kunnen oplossen door fusie/verplaatsing. De heer 
Mom geeft aan dat het College de Heemlanden van alles heeft geprobeerd door verplaatsing van 
bestaande afdelingen vbo te verkrijgen. Ook de door de provincie Utrecht gedane voorstellen om tot 
herschikking van het vbo te komen zijn volgens de heer Mom door de omliggende scholen/besturen 
afgewezen. Volgens de heer Mom is Houten de enige gemeente met een Vinex-locatie die geen vbo 
heeft en zou er geen precedentwerking zijn bij een  
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toekenning. De heer Mom deelt “het Protocol inzake vaststelling van de tekst van het Vinex-
uitvoeringscontract voor de regio Utrecht” uit en verwijst daarbij met name naar artikel 24 “De Vinex-
locaties en de woningbouwlocaties die versneld zullen worden gerealiseerd, kunnen als gevolg van de 
grote bouwstroom knelpunten veroorzaken ten aanzien van archeologie en voorzieningen als 
onderwijs en gezondheidszorg etc”. Daarnaast geeft hij aan dat er nu een groot aantal leerlingen 
gedwongen wordt naar andere scholen in andere gemeenten te gaan. Hierdoor is het volgens de heer 



Mom onmogelijk om een adequaat jeugdbeleid in de gemeente Houten te voeren. Hij vindt het jammer 
dat de huidige wet- en regelgeving geen oplossing biedt. Hij vindt het belangrijk dat er VBO komt in 
Houten. De heer Van Dijk deelt mee dat hij dit signaal mee zal nemen richting staatssecretaris. De 
heer Mom merkt nog op dat de heer Cornielje heeft gezegd dat er een school moet komen in Houten 
en dat Tweede Kamer dit dan maar moet beslissen wanneer een en ander niet via de wet- en 
regelgeving kan worden opgelost. Een oplossing kan er eigenlijk alleen komen via een herschikking. 
Dit is ook al eens in de Tweede Kamer besproken. Volgens de heer Van Dijk bevindt het bruto aantal 
leerlingen in Houten voor die van de vier aangevraagde afdelingen, zich onder de stichtingsnorm. 
 
22001; Berechja College Urk 
De heer Van Tilburg vraagt of deze aanvraag (gericht op de erkenning van de vmbo afdeling nautisch) 
via het Inrichtingsbesluit wordt geregeld (via een aangepast programma et) en of dit ook in de 
beschikking wordt opgenomen. De heer Van Dijk bevestigt dit. De omliggende scholen stemmen in 
met de aanvraag mits alleen nautisch onderwijs wordt aangeboden.  
 
22009; Bredero College Amsterdam 
De heer Luth merkt op dat de aanvraag voor VBO transposrt en logistiek van het Bernard Niewentijt 
College te Amsterdam vorig jaar is afgewezen, omdat de school niet beschikte over een VBO afdeling 
in de sector techniek. Het Bredero college beschikt hier wel over. 
 
99002; Willem de Zwijger College Papendrecht 
De heer Van Dijk deelt mee dat dit een herhalingsaanvraag is. De bezwaarschriftenprocedure loopt 
nog. Het advies van de commissie moet worden afgewacht. De heer Van de Wende vraagt of de 
provincie al contact heeft gezocht met de heer Van Dijk. De heer Van Dijk deelt mee dat aan 
Provinciale Staten is gevraagd om alsnog formeel advies te geven. Volgens de heer Te Bos is deze 
aanvraag te vergelijken met de aanvraag Houten. Eigenlijk kan niet worden goedgekeurd. Een fusie 
met De Grienden zou goed zijn; de verhouding tussen de scholen is echter niet zodanig dat een fusie 
te verwachten is.   
 
21011; Merlet College Land van Cuyk Grave 
De heer Van de Wende merkt bij deze aanvraag op dat ook een aanvraag Intrasectorale programma’s 
is gedaan. Wanneer kan daarover een beslissing worden verwacht? De heer Van Dijk deelt mee dat 
volgende week een besluit zal worden genomen. Actie Cfi  
 
21021; Commanderij College Gemert 
De heer Te Bos merkt op dat het oordeel van Cfi negatief is omdat volgens Cfi de verkeerde tabel is 
gebruikt bij de vaststelling van het belangstellingspercentage per sector. Waarom moet een andere 
tabel worden gebruikt en wat komen daarvoor cijfers uit naar voren?  
De heer Te Bos doelt op tabel 8 waarin een percentage van 9,7 wordt genoemd. Dit moet echter zijn 
tabel 4 (7,82%). De heer Van Dijk geeft aan dat tabel 8 gebaseerd is op het  aantal leerlingen in 
leerjaar 3 en dat tabel 4 gebaseerd is op het aantal leerlingen in leerjaar 1. De gebruikte landelijke 
vermenigvuldigingsfactor (tabel 6) is gebaseerd op het aantal leerlingen in het 1e leerjaar. De heer Te 
Bos vraagt wanneer tabel 8 gebruikt wordt. De heer Van Dijk geeft aan dat dit bijvoorbeeld het geval 
zou zijn wanneer ook bij de vermenigvuldigingsfactor uit zou worden  
gegaan van de leerlingen in het derde leerjaar. Cfi zal de gebruikte cijfers toesturen aan de heer Te 
Bos. Actie Cfi  
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Volgens de heer Te Bos heeft de school op 25 mei 2001 een brief gestuurd waarin wordt uiteengezet 
waarom er volgens de school sprake is van een bijzondere situatie in de regio. (N.B.deze brief is als 
E-mail gestuurd naar de heer Van der Lee van de directie VO). De school is van mening dat VBO 
administratie gewenst is om de monocultuur in de regio te doorbreken en zo de werkgelegenheid in 
het gebied te versterken. Er is nu een hoge dichtheid aan varkensfokkerijen. Na afloop van de 
varkenspestepidemie heeft LNV een project gestart met versterking van de werkgelegenheid als doel. 
Een opleiding VBO administratie zou daar goed in passen. De heer Van der Wende onderstreept nog 
eens de bijzondere omstandigheden. Het is belangrijk voor Brabant dat jongeren in het gebied blijven 
wonen en werken om vergrijzing tegen te gaan.  
 



22007; St.Antoniuscollege Gouda 
De heer Mom vraagt of slechts één afdeling wordt opgeheven. De heer Van Dijk bevestigt dit en geeft 
aan dat er een relatie is met een aanvraag Intrasectorale programma’s. De heer Mom is het niet eens 
met de gehanteerde prognosesystematiek. Een deel van de openbare leerlingen in de regio 
Gouda/Moordrecht is volgens de heer Mom ten onrechte meegerekend. De heer Van Tilburg vindt het 
aantal van 87 leerlingen wel reëel. De heer Van Dijk merkt op dat bij een aanvraag “nieuw voor oud” 
afgeweken mag worden van de prognosesystematiek en meer naar de werkelijke leerlingenstromen 
wordt gekeken.     
 
22010, 22011 Haagse scholen voor VO Den Haag 
De heer Van Dijk deelt mee dat honorering wettelijk niet mogelijk is zonder een andere (2e)  VBO 
afdeling te stichten. De heer Mom merkt op dat HSVO slechts één afdeling mode en commercie heeft 
(deze is via artikel 24 lid 5 van de WVO ondergebracht bij de afdeling techniek). Er zijn gesprekken 
geweest met provincie en ministerie over de vraag of voor de komende drie jaar als tijdelijke 
maatregel, administratie kan worden goedgekeurd. De mavo c-leerlingen die administratie willen 
volgen moeten nu naar andere scholen. Dat levert voor die scholen problemen op (het gaat om de 
opvang van een paar honderd leerlingen). Het zou beter zijn als deze leerlingen binnen de school 
konden worden opgevangen. Gedacht wordt aan een ontheffing voor drie jaar voor het gebruik van de 
licentie kaderberoepsgerichte leerweg van het IC Hofstadcollege op de locatie Johanna 
Westermanschool. De omliggende besturen ondersteunen een dergelijke tijdelijke oplossing. Aan een 
samenwerkingsovereenkomst met de Lucas stichting wordt gewerkt. De provincie en de organisaties 
kunnen zich hier ook in vinden (onder voorwaarde dat gedurende deze drie jaar alleen gebruik wordt 
gemaakt van de licentie KBL administratie van het Hofstad college). De heer Van der Wende vraagt 
wanneer er duidelijkheid zal zijn. De heer Van Dijk deelt mee dat dit nog niet bekend is maar dat de 
organisaties zullen worden geïnformeerd zodra deze duidelijkheid er is.  
 
99006; Groenhorst College Ede 
De heer Van Dijk deelt mee dat artikel 75 vorig jaar geen oplossing bood. De WEB sluit een dergelijke 
fusie uit. Vast staat dat in Almere voldoende potentieel is. De heer Luth is positief over de aanvraag. 
De reistijden naar andere scholen zijn erg groot. Effecten voor de leerlingstromen zijn er alleen op 
eigen scholen (onder hetzelfde bestuur). In Leliestad is geen ruimte om 300 leerlingen op te vangen. 
De heer Mom ondersteunt de aanvraag. 
 
22012; AOC Terra Groningen 
Deze aanvraag is bij brief van 11 juni ingetrokken door het bestuur. 
 
22013; Morgenland college Hoogeveen.  
De heer Luth deelt mee dat de instelling zo’n 1000 VBO leerlingen telt en grote afdelingen heeft. De 
school wil graag techniek. Een aanvraag Transport en Logistiek is eerder afgewezen. De instelling 
dacht nu aan VBO groen. Verder wordt dit alleen in Ommen en Meppel aangeboden (de leerlingen 
daar mogen dus niet meegeteld worden voor de berekening van het potentieel). Volgens de heer Luth 
komt de prognose boven de 120 leerlingen uit. Volgens de heer Van der  
 
5 
 
Weijden zijn er minder dan 120 leerlingen. De heer Luth wil graag een kopie van de berekening van 
Cfi. Deze zal hem worden toegestuurd. Actie Cfi  
De heer Van der Wende merkt op dat de bezwaren van het Vechtdal bekend zijn. Er is weinig overleg 
geweest tussen de scholen. Het Vechtdal heeft bezwaren tegen de berekening van het potentieel. De 
heer Te Bos deelt mee dat het Morgenland op 18 juni een brief aan de staatssecretaris heeft 
gestuurd. De omliggende scholen hebben problemen met de aanvraag. Mogelijk leidt de aanvraag tot 
verdunning van het VBO in Hoogeveen. De heer Van Dijk zal zorgen dat de prognose aan alle OPS 
leden wordt toegestuurd met daarbij de afstanden met openbaar vervoer. Actie Cfi. De heer Luth 
merkt op dat er goede busverbindingen in de regio zijn.        
  



4. Primos  
De heer Monfils deelt mee dat er op 31 mei een E-mail is gestuurd aan alle organisaties. In de mail 
wordt de stand van zaken weergegeven. Met het ABF is weinig ruimte meer tot onderhandelen. Er is 
een offerte ontvangen. Het digitaal doorleveren naar de organisaties zoals dat tot op heden gebeurde 
is niet bespreekbaar, tenzij Cfi bereid is daarvoor extra te betalen.  

De heer Luth deelt mee dat het probleem in 
het directieoverleg van de besturenraad zal worden besproken. Hij verwacht dat er actie zal worden 
ondernomen richting OCenW. Hij kan de scholen niet meer goed van dienst zijn als prognoses 
handmatig moeten worden uitgevoerd. Hij ziet niets in het kopen van de gegevens bij ABF en vindt dat 
OCenW dit moet doen. De heer Te Bos is van mening dat de gegevens openbaar zijn en dat het niet 
past dat de organisaties ervoor moeten betalen.  
 
5. W.v.t.t.k. en rondvraag  
-De OPS data voor de nieuwe aanvraagronde zullen in het  OPS van woensdag 19 september 
aanstaande worden besproken. Als agendapunten voor 19 september komen in aanmerking: 
-Evaluatie van de processen 
-Kamerbehandeling Plan van Scholen 
-Schema’s/tijdpad komende aanvraagrondes 
-Niet geffectueerde aanvragen/beschikkingen  
 
-De heer Van der Wende merkt op dat hij tevreden is over de communicatie tussen OCenW en de 
organisaties (zowel schriftelijk als elektronisch). 
-De heer Luth vraagt naar de niet geffectueerde aanvragen. De heer Van Dijk deelt mee dat 
overzichten zullen worden rondgestuurd zodra alle processen zijn afgerond. Van de artikel 75 
aanvragen is op de aanvragen van Barendrecht en Ibn Ghaldoen nog niet beslist. Actie Cfi   
-Op 28 juni aanstaande is in de Tweede Kamer AO over de nieuwe toetsingskaders. 
-De heer Te Bos vraagt of al bekend is hoe de staatssecretaris denkt over een fusie AOC/LOM. 
Mevrouw Ridders van Landbouw deelt mee dat de juridische afdeling van LNV hiermee bezig is maar 
dat er nog geen antwoord kan worden gegeven 
 
-De heer Mom vraagt naar de stand van zaken over de aanvraag voor internationaal VO van de Esprit 
groep in Amsterdam. De heer V.d.Stelt deelt mee dat hij dit zal navragen bij zijn directie en zal 
terugkoppelen naar de heer Mom. Actie Dhr. V.d.Stelt. Verder vraagt de heer Mom naar de artikel 75 
aanvraag van het Munikkenheidecollege voor een afdeling verzorging in Rucphen via dubbelaanbod. 
Met name wil hij weten hoe hard de afspraak is dat het bestuur van de instelling (OMO) bereid is een 
afdeling techniek op te heffen als er een afdeling verzorging in Rucphen komt. De heer Van Dijk deelt 
mee dat dit een voorwaarde is voor goedkeuring. (Cfi heeft inmiddels een officieel bestuursbesluit 
voor sluiting van een afdeling techniek ontvangen)  
 
6. Sluiting         
  


